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الدین:  زین  رحمان  سیاسی-  گروه 
شــهادت رئیس جمهوری ســیزدهم 
شوک بزرگی بر جامعه و نظام جمهوری 
اســامی وارد کرد و یکی از مهمترین 
رخدادهــای سیاســی در دوره نظام 

اسامی را رقم زد.
اما این شــوک با تایید صلاحیت فردی 
که اصلا انتظار نمی رفت که از ســد شورای 
نگهبان رد شــود، باعث شــد که نظام را در 

ریل تغییر اساسی قرار دهد.
اما در جریان تبلیغات انتخابات ریاســت 
جمهوری از میان 6 نفر تایید صلاحیت شده، 
5 نفر از یــک طیف و تنها یک نفر از جناح 
مخالف دیگر نامزدها بود که تقریبا می توان 

گفت 5 به 1 بودند.
تاش برای رئیس جمهوری نشدن 

پزشکیان
در همین تبلیغات علیرضا زاکانی یا تانک 
انقلاب که در قد وقواره ریاســت جمهوری 
نبوده و نیســت، در دوره سیزدهم انتخابات 
ریاست جمهوری نیز فقط برای اینکه جاده 
صاف کن فرد پیروز در انتخابات باشد، پا به 
میدان گذاشــته بود، این بار به ادعای خود 
برای دفاع از عملکرد شهید جمهور به میدان 
آمد و سعی کرد که تنها با حمله به مسعود 
پزشــکیان و اتصــال وی به دولت حســن 
روحانی با کنایه وی را نقشــه خوان بنفش 
بنامد و سعی داشت که وی را آماج حملات 

متعدد قرار دهد.
در بخشــی از این کارزاری که مشخص 
بود بــا هماهنگی دیگر نامزدهای ریاســت 
جمهوری تدارک دیده شــده، سعی داشت 
رقیب خــود را از میــدان خــارج کند اما 
عبدالناصر همتی که در دوره قبل به عنوان 
نامــزد تایید صلاحیــت در عرصه انتخابات 
حضور داشت در توییتی به پزشکیان توصیه 
کرد که خود را مشغول کاندیداهای پوششی 

نکند و تنها خودش باشد.
همین توصیه باعث شد که در مناظره ای 
6 نفره وقتی که زاکانی به پزشــکیان حمله 
کرد، پزشکیان در سخنی بسیار کوتاه خطاب 
به زاکانی گفت که »تا آخر می مونی دیگه؟« 
که زاکانی در سخنانی گفت که » قطعا، شما 
دارید با رئیس جمهوری بلقوه آینده صحبت 
می کنید و اگر خداوند اذن دهد نمی گذارم 

شما رئیس جمهور شوید!!!!«
اما بعد از انتخابات ریاست جمهوری که 
مشخص شــد مرد همیشه بازنده )جلیلی(، 
دوباره از رقیبش در دور دوم انتخابات ریاست 
جمهوری شکســت خورده است، در مراسم 
گرامیداشت 13 آبان سخنرانی می کرد، پس 
از چند ماه که از ریاست جمهوری پزشکیان 
گذشــته بود و انتقادات فراوانی درباره این 
موضوع به وی مطرح شد، گفت که » گفتم 
نمی گذارم پزشکیان رئیس جمهور شود به 

اذن خدا، خب خدا اذن نداد!!!«.
موضوع استعفای رئیس جمهوری

این تفکر یکی از مهمترین نقاطی است 
کــه این روزها دوباره بــرای از میدان به در 
کــردن رئیس دولت چهاردهــم در محافل 
مختلف مطرح می شــود و باعث شــده که 
این روزها بحث هایی درباره استعفای رئیس 
دولــت چهاردهم آن هم تنهــا 6 ماه بعد از 

تصدی ســکان اجرایی کشــور، لقلقه زبان 
اصولگرایان تندرو و خارج نشینان باشد.

این دومین باری اســت کــه صحبت از 
استعفای پزشکیان به گوش می رسد اما چرا 
این صحبت در زمانی رخ می دهد که دولت 
جدیــد آمریکا به عنوان مهمترین دشــمن 
ایران بر سرکار آمده و دوباره فرمان اجرایی 
تحریم های گسترده و فلج کننده را می دهد 
و یا دفعه قبل در گیــرودار جنگ نظامی و 
گســترده جبهه مقاومــت و تقابل نظامی 
مستقیم با رژیم صهیونیستی این سخنان به 

گوش می رسد؟
این صحبت ها دقیقا مخالف شعار دولت 
یعنی وفاق ملی است و می خواهند اینگونه 
در جامعه القا کنند که موضوع وفاق تنها یک 
شعار است و هرگز جامه عمل نخواهد پوشید 
و حتی در داخل نیز مخالفان سرسختی دارد.

همگرایی تندروها با خارج نشینان
ایــن افراد در طی 6 ماه گذشــته هرچه 
بلد بودند و هرکاری که می خواســتند برای 
از میدان خارج کردن پزشکیان انجام دادند 
و دقیقا خواســته های آنها در راستای منافع 
استکبار و رژیم صهیونیستی بوده است. این 
پیوند عمیق تنها درصورتی رخ می دهد که 
بخواهند خالص سازی را در دستور کار خود 

قرار دهند.
آنها برای اجرای نقشه های خود حتی به 
بلاگرهــای آن ور آبی که پول های هنگفتی 
از موسسات شایعه پراکن در فضای مجازی 
دریافت می کنند، دلبسته اند که یکی از این 
افراد یک بلاگر معروف اینســتاگرامی به نام 
آیسان که در آمریکا زندگی می کند، در این 
زمینه نقشــی ایفا کــرد. وی با تعریف یک 
داستان، به این شایعه جانی تازه بخشید. در 
یکی از اســتوری هایش، آیسان ادعا کرد که 
در خواب دیده است همسر رئیس جمهوری 
گفته: »دوست ندارم همسرم رئیس جمهوری 
باشــد. به او بگویید اســتعفا کند.« این نوع 
روایت پردازی همزمان با مطرح بودن چنین 
سوژه ایی در شــبکه های اجتماعی نشان از 
برنامه ریزی شــده بودن این ماجرا داشــت 
اما همان مقطع دولتی ها آب پاکی را برروی 

دستان شــایعه پردازان ریختند و از چهره 
اصلی آنان رونمایی کردند.

این موضوع باعث واکنــش علی ربیعی 
دســتیار اجتماعی رئیس جمهوری شد به 
شکلی که وی در فضای مجازی نوشت: »این 
روزها مطلبی راجع به استعفا، هرچند کم اثر 
و محــدود در فضای مجــازی دیدم. چنین 
مواضعی در داخل و انتشار آن به این سرعت 
برایم غریــب بود. در صحبتــی که با چند 
کارشناس فضای مجازی داشتم، با پیگیری 
اولین توییت دریافتیم ســرنخ اولیه موضوع 
اســتعفای رئیس جمهوری و دولت، از سوی 
گروه های خارج  نشین منتشر شده و با یک 
هدف عملیات روانی در داخل دنبال شــده 
است. متاسفم که چقدر با سرعت مخالفان 
کینه ای دولت، همسو با این افراد می شوند.«

از خاطر نبرده ایم کــه طی چند ماهی 
که مرحوم رئیسی به شهادت رسید تا دولت 
مســتقر تحویل دولت جدید شد، این افراد 
به چه خالص ســازی هایی که دست نزدند 
و چگونه بــه دنبال اخــراج نیروهای حتی 
قدیمی که ســالیان ســال در دستگاه های 
دولتی مشغول فعالیت بودند، را یا اخراج و یا 

به الاجبار بازنشسته کردند.
تاش تندروها برای خارج کردن 

مخالفان از دولت
ایــن افــراد در هرحال به دنبــال خارج 
هرکســی هســتند که تفکراتشــان با آنها 
همخوانی ندارد و می خواهند که خودشــان 

تمامی قدرت را در دست داشته باشند.
از ســوی دیگــر ایــن افراد بــه رئیس 
جمهوری چهاردهم حسادت می کنند. آنها 
که زمانی در معجزه هزاره سوم ذوب بودند 
و سپس با چرخشی عجیب زیر عبای سید 
شهید جمع شدند، امروز نمی توانند ببینند 
که پزشکیان یک سروگردن از همه آرزوهای 

کوچک آنها بزرگ تر است.
حتــی در این میان افــردی نیز از جناح 
مقابل هســتند که این ســخنان را حداقل 
در ظاهر رد می کنند، مانند ابراهیم رضایی 
که از حامیان سعید جلیلی است و انتقادات 
تندی به وزرای پیشنهادی دولت در جلسات 

رای اعتماد داشــت و خواستار عدم رای به 
وزرای اصلاح طلب دولت از جمله ظفرقندی 
و میدری بود. اما وی نیز می گوید: »ایشــان 
رئیس جمهوری منتخب مردم ایران هستند 
کــه طی یــک فرآیند دمکراتیــک و مردم 
ســالاری دینی به عنــوان رئیس جمهوری 
انتخاب شدند و طبق قانون اساسی سوگند 
یاد کردند. البته هر چند وقتی، افراد معلوم 
الحال، اپوزیسیون یا مریض، چنین مسائلی 
را مطرح می کنند و مدعی هســتند رئیس 
جمهور اســتعفاء بدهد یا قرار است استعفاء 
دهد. اما پاسخ رئیس جمهوری به این افراد 
معنادار بود و بهتر است که چنین شایعاتی 

در جامعه پخش نکنند.«
آنهــا در پزشــکیان دری یافتند که در 
تمامی دوران انقلاب اسلامی به دنبال یافتن 
آن در میان هم طیف های خود بوده اما هرگز 
نتوانستند حتی گوشــه و ذره ای از آنرا در 
میان دوستان خود بیابند به همین دلیل به 
دنبال حاشیه ســازی برای دولت هستند با 
به هــر طریقی بتوانند از آب گل آلود ماهی 
بگیرند. این افراد هرگــز نمی توانند صدای 
بی صدایان باشند و تنها به دنبال این موضوع 
هســتند که افکار مسموم خود را در جامعه 
القا کنند بجــای اینکه برای دولت همراهی 
باشــند تا در روزهایی که رهبر انقلاب بطور 
مســتمر و صریح از دولت و شخص رئیس 
جمهوری تمجید می کننــد، گره ای در کار 
بیندازند.سخن پزشــکیان در سفر اخیر به 
بوشــهر را دوباره باید بازخوانی کرد. وی که 
از اعتقــاد عمیق خود به اصلاحات می گوید 
در جمــع اقشــار مختلف مردم بوشــهر با 
یادآوری این مطلب کــه در زمان انتخابات 
شــعار ندادم، بلکه باور و اعتقاد خود را بیان 
کردم، ادامه می دهد: »الان هم بر همان باور 
و اعتقاد هســتم. به دنبال رئیس جمهوری 
شدن نبوده ام اما به دنبال عزت و سربلندی 
و افتخار اســلام، دین و کشورمان هستم و 
تا آخر خواهم ماند.« این ســخن را تاکنون 
چندین بار گفته ایم و بازهم می گوییم »این 
بار اگر دولت زمین بخورد، در این عرصه، تر 

و خشک با هم خواهند سوخت«.

معاون اول رئیس جمهوری در دیدار 
وزیر، معاونان و مدیران ارشــد وزارت 
ارتباطات و فنــاوري اطاعات، ضمن 
ارتقاي جایگاه  بر تاش بــراي  تاکید 
ایران در عرصــه فناوري هاي نوظهور 
اطاعات  فنــاوري  و  ارتباطات  حوزه 
گفت: امنیت ســایبري موضوع بسیار 
مهمي بــراي ماســت، در این حوزه 
ســرمایه گذاري جدي انجــام داده و 
اســتادان و دانشــگاهیان نخبه را به 

همکاري دعوت کنید.
 در این دیدار که شامگاه شنبه در وزارت 
ارتباطات و فناوري اطلاعات صورت گرفت، 
محمدرضا عارف با اشــاره به لزوم جدیت و 
پشتکار در کارهاي بزرگ گفت: در سال 5۹، 
وضعیت مخابرات و پســت در کشور خوب 
نبود و حتي مي شود گفت که شاخص ها بد 
بود،  در آن زمان، به این نتیجه رسیدیم که 
باید کار جهشــي و ماندگاري انجام شود،  از 
آنجا که راهبرد نظام، بهبود وضعیت زندگي 
روستاییان بود و جهاد سازندگي هم پاي کار 
آمده بود، هدف گذاري کردیم که مخابرات را 
به روستاها ببریم، مخابرات سمبل و نشانه 
توســعه بود چرا که اگر روستایي مخابرات 
داشت یعني حتما آب و برق هم داشت، قرار 
شــد به 313 روستا ارتباط بدهیم اما چون 
همه چیز از خارج وارد مي شد، به این نتیجه 
رسیدیم که امکان ایجاد ارتباط براي بیشتر 
از ۲۰۰ روســتا ممکن نیســت اما وقتي با 
جدیت و پشتکار وارد کار شدیم تا آخر سال 
6۰   توانســتیم به 5۰۰ روستا تلفن ببریم و 

این کار عظیم، حاصل تلاش دوستان جوان 
و پرتلاش در دو انجمن وزارتخانه بود.

معــاون اول رئیس جمهــوری با اشــاره 
بــه نقش خودبــاوري در موفقیت ایران در 
حوزه دیجیتال و اقتصــاد دیجیتال گفت:  
در نخســتین ســال هاي بعد از انقلاب، در 
حالي که تکنسین هاي خارجي که مسئول 
راه اندازي شــبکه مخابراتي بودند کشور را 
تــرک کرده و مراکز صد تا هزار شــماره اي 
تلفن بدون استفاده مانده بود، تکنسین هاي 
جوان و باانگیزه وارد کار شــدند و توانستند 
ایــن کار بــزرگ را انجام دهنــد، مقدمه 
حاکمیــت دیجیتال و انتقــال از آنالوگ به 

دیجیتال در کشور شد.
عارف در ادامه ســخنان خود، دو نقش 
مهم ایــن وزارتخانه را »ایجاد اشــتغال« و 
»ارتقاء سهم آن در تولید ناخالص داخلي« 
دانســت و گفت: با آن که قانون،  اشــتغال 
۲۰ درصــدي در این بخش را تکلیف کرده 
 و از هــر یک میلیون ایجاد اشــتغال،  ۲۰۰ 
هزار شــغل را به بخش ارتباطات و فناوري 
اطلاعات تکلیف کرده اســت اما این امکان 
وجود دارد که در بحــث اقتصاد دیجیتال، 
اشــتغال بیشــتري در این حوزه با تلاش و 

کوشش بیشتر حاصل شود.
وي افزود:  بر طبق برنامه هفتم، سهم 1۰ 
درصــدي در تولید ناخالص داخلي بر عهده 
این وزارتخانه است اما معتقدیم که ظرفیت 
این بخش خیلي بالاتر است و اگر ملزومات 
و الزامات فراهم باشــد رسیدن به سهم 15 

درصدي نیز دور از دسترس نیست.

عارف در ادامه ســخنان خود با تاکید بر 
همکاري با بخــش خصوصي در پروژه هاي 
ایــن وزارتخانــه گفت: کارهــا را به بخش 
خصوصي کاربلد بســپارید، شاید روزگاري 
بــا ورود بخش خصوصي مخالفت مي شــد 
اما اکنــون این نتیجه براي همه قابل قبول 
اســت که اگر بخــش خصوصــي را فعال 
کنیم درآمدهاي دولت بیشتر می شود و ما 
مي توانیم با رعایت ضوابط، درآمد بیشتري 

براي دولت کسب کنیم.
معــاون اول رئیس جمهــوری در ادامه 
بــه ضرورت هــای همکای های  اشــاره  با 
بین الملــل، تصریــح کــرد :  همکاري هاي 
بین المللي را بسیار جدي بگیرید، مزیت این 
بخش، نیروي انساني کاربلد و برجسته و با 
انگیزه اي اســت که در این حوزه در کشور 
داریــم، ما امروز حتي با وجود تحریم ها، در 
منطقه پیشــتاز هستیم و اگر چه در برخي 
شاخص ها عقب هستیم اما بنیه علمي بسیار 
بالایي داریم و مي توانیم از این توان خصوصا 

در منطقه استفاده کنیم.
وي افــزود:  راهبــرد دولــت چهاردهم، 
گسترش همکاري هاي منطقه اي  خصوصا با 
کشورهاي همسایه است، ما در پیمان هاي 
اکو، شانگهاي، بریکس و اوراسیا حضور داریم 
و این کشورها به دلیل ویژگي هاي فرهنگي،  
علاقه مند به همکاري با ما هستند، علاوه بر 
آن ما باید در مجامع علمي یا نهادهاي موثر 

بین المللي نیز حضوري فعال داشته باشیم.
 ICT عــارف با تاکیــد بر دیپلماســي
گفت:  دیپلماسي هاي تخصصي مي تواند به 
دیپلماسي سیاســي کمک هاي برجسته اي 
کند و ما نتیجه آن را در قاره آفریقا دیده ایم.

دفاع سایبري، اولویت ماست
دکتر عارف در ادامه گفت: دفاع سایبري 
براي ما بســیار مهم اســت، در این حوزه، 
کار را بــا جدیــت با همکاري دانشــگاه ها 
و وزارتخانه هــاي ذي ربط دنبــال کنید و 
خصوصــا از تحقیقات و پژوهــش در این 
حوزه حمایت کنید و با همکاري اســاتید و 

دانشگاهیان نخبه کار را پیش ببرید.
وي فرهنگســازي در این حــوزه را نیز 
بســیار ضروري دانســت و ادامــه داد: در 
بحث امنیت و رمزنگاري، تلاش هاي خوبي 

در چند سال گذشــته از سوي انجمن رمز 
ایران در همکاري با وزارت آموزش و پروش 
صورت گرفته است که باید این گونه کارها 

تقویت شود.
معاون اول رئیس جمهوری تاکید کرد: در 
حوزه دیجیتالي شدن، تلاش کنید تا شکاف 
دیجیتالي بین شــهرها و روســتاها هر چه 
زودتر کم شــود و اینترنت پرسرعتي که در 
شهرها هســت، در روستا هم مورد استفاده 

قرار گیرد.
شبکه ملی اطاعات از اولویت های 

کشور است
عارف در ادامه ســخنان خود  با تاکید بر 
اهمیت فناوري هاي نوظهور و خصوصا هوش 
مصنوعي گفت : راهي جز اولویت بخشیدن 
به هــوش مصنوعي نداریــم و این حوزه و 
همچنین رمزگذاري کوانتومي را باید جدي 

بگیریم.
 وي همچنین با تاکید براهمیت  »شبکه 
ملــي اطلاعات« گفت: این شــبکه یکي از 
اولویت هاي کشور ماست که باید با جدیت 
دنبال شود، در کنار آن باید جامعه را درباره 
اهمیت آن توجیه کرد و با نخبگان و کاربران 

وارد تعامل و گفتگو شد.
در این جلســه بعــد از  آن کــه رئیس 
سازمان فضایي کشور،  از پرتاب یک ماهواره 
کلاس میکرو بــزودی خبــر داد، عارف با 
تقدیــر از فعالیت هاي این ســازمان گفت: 
نفس جسارت در فعالیت هاي فضایي براي 
ما بسیار مهم اســت و از این حوزه با تمام 
توان دفــاع حمایت مي کنیم ،  راهبرد دولت 
وفاق ملي این اســت که مي خواهیم در این 
حوزه پیشتاز باشــیم و چه خوب است که  
جسارت وجرات ورود به مدارهاي بالا را پیدا 

کرده ایم.
عارف در ادامه ســخنان خود با اشاره به 
اینکه در مورد مشکلات مالي، تا حد امکان 
دولت، همراه اســت، گفت: با مولد ســازي 
امــلاک و داریي هــا،  براي انجــام کارهاي 
جدید تلاش کنید و ما هم در دولت کمک 
مي کنیــم،  در دولت وفاق بایــد جدي تر از 
گذشــته و قدرتمندانــه در صحنه  حضور 
داشته باشیم، برنامه ها را اجرا کرده و نقاط 

ضعف و آسیب ها را شناسایي کنیم.

»مردم سالاری« حاشیه سازی درباره استعفای پزشکیان را بررسی می کند

همگرایی تندروها و خارج نشینان برای حمله به دولت

معاون اول رئیس جمهوری: 

اقتصاد ديجیتال براي دولت وفاق ملي،  موضوع بسیار مهمي است

تمديد اختیارات ستاد تنظیم بازار به منظور کنترل 
و نظارت دولت بر قیمت ها

اختیارات ستاد تنظیم بازار به منظور کنترل و نظارت دولت بر قیمت ها با 
رأی اکثریت اعضای شــورای عالی هماهنگی اقتصادی سران سه قوه تمدید 

شد.
به گزارش ایسنا، اختیارات ســتاد تنظیم بازار به منظور کنترل و نظارت 
دولــت بر قیمت ها با رأی اکثریت اعضای شــورای  عالی هماهنگی اقتصادی 

سران سه قوه، تا پایان سال 1۴۰۴ تمدید شد.
جلســه شــورای عالی هماهنگی اقتصادی ســران قوا به میزبانی مسعود 
پزشکیان رئیس جمهور و با حضور محمدباقر قالیباف رئیس مجلس شورای 
اســلامی و حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای و دیگر اعضای این شورا 

برگزار شد.
در این جلســه موضوع تعیین تکلیف 1۴6 میلیون دلار باقیمانده از خرید 
واکســن کرونا در قالب سازوکار کوآکس مورد بحث و بررسی قرار گرفت که 
با تصویب شــورا مقرر شــد این مبلغ در قالب بودجــه کل در اختیار وزارت 

بهداشت، درمان و آموزش پزشکی قرار گیرد.
همچنین موضوع اختیارات ســتاد تنظیم بازار به منظور کنترل و نظارت 
دولت بر قیمت ها بررســی و با رأی اکثریت اعضای شــورای عالی هماهنگی 
اقتصادی سران سه قوه، مصوبه این شورا در سال 1۴۰۰ در این خصوص و با 

رعایت ملاحظات تولیدکنندگان تا پایان سال 1۴۰۴ تمدید شد.
در جلسه امروز همچنین مصوبه جلسه هشتاد و نه این شورا در خصوص 

تکمیل فازهای ۲ و 3 نیروگاه اتمی بوشهر تمدید شد.

میزبانی عارف از نخست وزيران کشورهای 
حاشیه دريای خزر

همایش اقتصادی خزر به میزبانی معاون اول رئیس جمهور کشــورمان و 
با حضور نخست وزیران روســیه، ترکمنستان، قزاقستان آذربایجان در تهران 

برگزار می شود.
به گزارش ایســنا، ســازوکارهای اجلاس خزر شــامل »اجلاس سران«، 
»اجلاس وزرای خارجه«، » نشســت نمایندگان ویژه« و »همایش اقتصادی 

خزر« می شود.
همایــش اقتصــادی که به ابتکار ترکمنســتان ایجاد شــد، در ســطح 
نخست وزیران کشورهای حاشــیه خزر یعنی روسیه، ترکمنستان، قزاقستان 
و آذربایجان برگزار می شــود. قرار است ســومین همایش اقتصادی خزر در 

روزهای ۲۹ و 3۰ بهمن در تهران برگزار شود.
بر اســاس گفته علی نجفی خوشــرودی معاون بین الملل و همکاری های 
منطقه ای معاون اول رئیس جمهور، همایش اقتصادی خزر در ۷ پنل تخصصی 
بــا حضور وزرا، معاونین وزرا و ســایر نمایندگان بخــش خصوصی و فعالان 
اقتصادی شــامل چشــم انداز توســعه همکاری تجاری صنعتی کشاورزی، 
دورنمــای همکاری اقتصادی بانکی وگمرکــی، همکاری های حمل و نقلی و 
ترانزیتی و خدمات فنی مهندسی، همکاری های زیست محیطی گردشگری و 
بهداشتی ، همکاری های انرژی، همکاری های علمی و فناوری و همکاری های 
اتاق های بازرگانی در قالب بخش خصوصی در روز اول همایش اقتصادی خزر 
برپا می شود و نتایج آن به جلسه نخست وزیران در روز دوم همایش اقتصادی 

خزر ارائه می شود و در دستور کار آنان قرار می گیرد.
تاکنون 6 بار »اجلاس سران« که بالاترین سطح سازوکارهای خزر است، 
برگزار شده است و قرار است ایران میزبان اجلاس هفتم در سال ۲۰۲6 باشد.

مقصد اولین سفر استانی پزشکیان در ۱۴۰۴ 
مشخص شد

مسعود پزشکیان رئیس جمهور در اوایل سال 1۴۰۴ به استان ایلام سفر 
خواهد کرد.

به گزارش ایسنا، »رضا دارابی« سرپرست معاونت عمرانی استانداری ایلام، 
از سفر رئیس جمهور به استان ایلام در اوایل سال 1۴۰۴ خبر داد.

دارابی پس از نشســت شورای برنامه ریزی و توســعه استان ایلام در این 
خصوص به رســانه های استان اظهار کرد: سفر پرخیر و برکت رئیس جمهور 
برای استان ایلام به منزله جهشی در توسعه استان و حل مشکلات زیرساختی 

ایلام خواهد بود.
وی در خصوص ویژگی های پروژه های عمرانی اعلام شــده برای افتتاح و 
بازدید در این سفر خارنشــان کرد: این پروژه ها باید چند خصوصیت داشته 
باشــند که از جمله آن ها ملی بودن پروژه ها، ردیف اعتباری داشــتن آن ها و 

پیشرفت فیزیکی بیش 6۰ درصدی است.
سرپرست معاونت عمرانی اســتانداری ایلام افزود: این پروژه ها در جریان 
سفر ریاست جمهوری به اســتان  تأمین اعتبار می شوند تا در سال 1۴۰5 به 

بهره برداری برسند.
دارابــی، پروژه های راه آهن ایــلام، راه های مواصلاتی به مهران، ســامانه 

گرمسیری و سدهای کلان استان را در اولویت این طرح ها دانست.

ظريف: 
به جايی رسیده ايم که می توانیم لقمه چربی

برای کسی نباشیم
معــاون راهبردی رئیس جمهوری گفت: باید به ایــران، ایرانی، منطقه و 
جهان به عنوان فرصت نگاه کنیم. ما به جایی رســیده ایم که می توانیم لقمه 
چربی برای کسی نباشیم. نمی توانیم به فرصت ها نگاه کنیم و به آینده امیدوار 

نباشیم. 
محمدجواد ظریف در گفت وگو با ایلنا،  درباره این که به نظر می رسد جریان 
تندرو در مجلس شورای اسلامی کاری جز مطرح کردن نام »ظریف« ندارند، 
گفت: تندرو و کندرو را من متوجه نمی شــوم. نه اینطور نیست، مجلس کلی 
کار دارد و حالا ما را هم برای اینکه حوصله شان سر نرود، مطرح می کنند. به 
نظرم تندرو و کندرو نکنیم؛ همه ما در یک جاده هســتیم. نه قسمت تندرو 

داریم و نه قسمت کندرو.
معــاون راهبردی رئیس جمهوری درخصوص این که ۴5 ســال از انقلاب 
اســلامی گذشته اســت و مردم نیاز دارند که به آینده کشور امیدوار باشند 
برای ایجاد این امید در جامعه چه باید کرد، اظهار داشــت:  به ایران، ایرانی، 
به منطقه و جهان باید به عنوان فرصت نگاه کنیم. ما به جایی رسیده ایم که 

می توانیم لقمه چربی برای کسی نباشیم.
ظریف خاطرنشــان کرد: ما ضمن این که به همــه تهدیدها توجه داریم، 
نگاه  هان وسواس به تهدید نداشته باشد، نگاه مان تهدیدمحور نباشد. همه چیز 

را به عنوان فرصت نگاه کنیم و ببینیم متخصصان ما چه کرده اند.
وی تاکید کرد: ایران پر از فرصت است، نمی توانیم به فرصت ها نگاه کنیم 

و به آینده امیدوار نباشیم. 
معاون راهبردی رئیس جمهوری درخصوص این که چه باید کرد ســرمایه 
اجتماعــی افزایش پیدا کند، گفت: ســرمایه اجتماعی با نگاه کردن به مردم 
به عنوان فرصت، شــکل می گیرد. یعنی اگر مــردم را فرصت ببینیم  حتما 

می توانیم سرمایه اجتماعی خودمان را هم گسترش دهیم.

قول علی ربیعی به خانواده دانشجوی جان باخته 
دانشگاه تهران

دستیار اجتماعی رئیس جمهوری از گفت وگو با خانواده امیرمحمد خالقی 
دانشجوی دانشــگاه تهران که در جریان زورگیری با سلاح سرد جان باخت 

خبر داد و تاکید کرد این موضوع را پیگیری می کند.
به گزارش ایســنا، علی ربیعی در حساب کاربری خود در شبکه اجتماعی 
ایکس با اشــاره به اقدامات خود در زمینه پیگیری موضوع زورگیری با سلاح 
سرد از  امیرمحمد خالقی دانشجوی دانشگاه تهران و جانباختن وی، نوشت: 
»داغ از دســت دادن فرزند، اندوهی جبران ناپذیر است. در گفت وگوی تلفنی 
با خانــواده امیرمحمد عزیز، ضمن ابراز عمیق ترین تأســف ها، قول پیگیری 

موضوع را دادم.
تجربه تلخ مدیریتی من در حادثه ســال 13۷۸ یادآور آن اســت که در 
شــرایطی که جامعه ملتهب و حســاس اســت و تاب آوری پایینی را تجربه 
می کنــد، نیازمند سیاســت ها و روش هایی مســئولانه، همدلانه و متکی بر 
راه حل های اجتماعی هســتیم. همدلی و مسئولیت پذیری وزیر علوم و رئیس 
دانشــگاه تهران، الگویی است تا با وفاق جمعی از بروز چنین حادثه های تلخ 

جلوگیری کنیم.«

دولت

سرلشکرباقری:
مردم در راهپیمايی 22بهمن

پاسخ محکمی به دشمنان دادند
رئیس ستاد کل نیروهای مسلح گفت: مردم ایران با وجود 
همه هجمه های تبلیغاتی با حضور پرشور در راهپیمایی ۲۲ 

بهمن مشت محکمی بر دهان دشمنان زدند.
به گزارش ایرنا، سرلشــکر محمد باقری روز یکشنبه در 
حاشیه سیزدهمین جلسه هیأت امنای بنیاد حفظ آثار نشر 
ارزش های دفاع مقدس ضمــن قدردانی از حضور مردم در 
راهپیمایی ۲۲ بهمن گفت: با وجود همه هجمه های تبلیغاتی 
دشمن ملت که صاحبان انقلاب هستند در خیابان ها حاضر 
شــدند و پاسخ محکمی به دشــمنان ملت ایران دادند، به 

همین جهت این حضور وظایف ما را سنگین تر کرد.
وی افــزود: از بنیاد حفظ آثــار انتظار می رود که روحیه 

ایثار، شهادت و امید به آینده را در جامعه نهادینه کند.
رئیس ستادکل نیروهای مسلح تاکید کرد: سیزدهمین 
جلســه هیأت امنای بنیاد ارزش های دفاع مقدس با حضور 
فرماندهان نیروهای مسلح وزرا و اعضای تعیین شده تشکیل 
و در خصوص پیشبرد مصوبات جلسات قبل بحث و بررسی 
شد. اعضای جلسه و مســئولان مربوط توضیحاتی دادند و 
تصمیمات لازم برای پیشبرد کامل مصوبات قبلی اتخاذ شد.

سرلشــکر باقری افزود: همچنین آییــن نامه نحوه اداره 
یادمان های دفاع مقدس و یادها و مکان های مرتبط با دفاع 
مقدس که از قبل تدوین شــده بود، در این جلسه اشکالات 
آن برطرف و به تصویب نهایی رســید که ابلاغ و مورد اجرا 

قرار می گیرد.
وی گفت: برنامه های ســال 1۴۰3 بنیاد و پیشرفت آن 
مورد ارزیابی قرار گرفت که بالای ۸3 درصد برنامه ها پیش 
رفته و مسئولان بنیاد متعهد شدند که در مدت باقی مانده 
از سال 1۴۰3 پیشرفت کامل در اجرای برنامه صورت گیرد، 
همچنین برنامه و بودجه سال 1۴۰۴ بنیاد مورد برسی قرار 
گرفت و مقرر شــد که هم در مجلس شورای اسلامی دنبال 
شــود و هم ریز برنامه ها توســط رئیس ستاد کل نیروهای 

مسلح مورد بررسی و تصویب و ابلاغ قرار گیرد.
رئیس ســتادکل نیروهای مسلح با بیان اینکه بنیاد یک 
سال پُرکاری را طی کرده است، گفت: در این ایام ماموریت 
سنگین حضور پرشــور جوانان و نوجوانان در راهیان نور را 
اداره می کنــد و برنامه های متنوعی هم برای ســال آینده 
پیش بینی کردند که با همکاری همه نهادهای مســئول و 
حضور جوانان و جوانــان عزیز ملت بزرگ ایران با موفقیت 

طی خواهد شد.
سرلشــکر باقری گفت: برای برگــزاری راهیان نور همه 
کارها تدوین شده است و تا قبل از ماه مبارک رمضان برگزار 
می شــود و اکنون در اوج آن قرار داریم، با همه تدابیری که 
دوستان داشتند پشتیبانی ها صورت گرفت، رفت و آمدها و 
حضور در راهیان نور وجود دارد و دوســتان هم بعد از این 

جلسه خودشان حضور و سرکشی خواهند کرد.

اعلام آمادگی وزارت دفاع برای کمک 
به حل مشکل ناترازی انرژی

مدیرعامل ســازمان توســعه منابع انرژی وزارت دفاع از 
آمادگی این سازمان برای کمک به حل مشکل ناترازی انرژی 
به ویژه در حوزه برق خبر داد و گفت: ســه راه حل به دولت 

برای بخش ناترازی انرژی پیشنهاد کرده ایم.
افشین نادری شــریف در گفت وگو با ایرنا درباره کمک 
دســتگاه ها به دولت برای حل مشکل ناترازی انرژی به ویژه 
درحــوزه برق، گفت: بخشــی از فناوری هایی که در صنایع 
دفاعی توســعه پیدا کرده، تولید و تامیــن انواع باتری ها و 
منابع تامین انرژی برای سامانه های دفاعی است. همچنین 
وزارت دفاع تنها تولید کننده باتری های لیتیومی در کشور 
اســت، سرریز این فناوری در حوزه اقتصادی کشور و تولید 
باتری هــای صنعتی مورد نیاز تمام صنایــع مادر و صنایع 

سنگین کشور استفاده می شود.
وی افزود: بخشــی از این توانمندی ها را هفته گذشــته 
در قالب نمایشــگاهی به هیات دولت معرفی کردیم و اعلام 
می کنیم که وزارت دفاع این آمادگی را دارد که در راستای 
کمک به بخش صنعتی و اقتصادی فناوری هایی را در اختیار 
بخش خصوصی و صنعتی کشور بگذارد که آنها هم بتوانند 

از آن بهره مند شوند.
مدیرعامل سازمان توسعه منابع انرژی وزارت دفاع درباره 
همکاری بــا دولت در زمینه رفع ناتــرازی انرژی گفت: در 
این راســتا سه راه حل به دولت پیشنهاد کردیم که بتوانیم 
در بخش ناتــرازی انرژی کمک کنیــم. راه حل اول ایجاد 
نیروگاه های مقیاس بزرگ با توان 15 مگاوات، 1۰۰ مگاوات 
تا ۲۰۰ مگاوات است. برای این موضوع یک شهر خورشیدی 
را در منطقه ســیرجان طراحی کرده ایم و عملیات اجرایی 
آن در دست اقدام است که امیدواریم با امکاناتی که دولت با 

تضامین در اختیار ما می گذارد این کار را انجام دهیم.
نادری شــریف افزود: راه حل دوم اســتفاده از فضاهای 
ســازمان های دولتی مثــل بیمارســتان ها، پارکینگ ها و 
ســاختمان های اداری اســت که بتوان آنها را بــا نیروگاه 
خورشیدی مجهز کرد که بخشی از انرژی مورد نیازشان را 
تامین کنند. راه حل سوم تامین نیروگاه های بسیار کوچک 
مقیــاس در حد واحدهای خانگی با اســتفاده از کیف های 
انرژی اســت و پنل های خورشیدی که قابلیت شارژ دارند و 
بخشی از نیازهای برق مناطق دوردست و محروم را بتوانیم 

تامین کنیم.
وی درخصــوص هزینه بــالای تاســیس نیروگاه های 
خورشیدی ادامه داد: مشــکل نیروگاه خورشیدی سرمایه 
گذاری اولیه آن اســت که اگر انجام شود و نیروگاه احداث 

شود خیلی هزینه نگهداری ندارد.
مدیرعامل سازمان توسعه منابع انرژی وزارت دفاع درباره 
ایــن که احداث نیروگاه های خورشــیدی چه مقدار به حل 
مشــکل ناترازی تولید برق کمــک می کند گفت: برآورد ما 
برای ســال آینده ۲5 هزار مگاوات ناترازی انرژی در حوزه 
برق است و حتی اگر تا 1۰ هزار مگاوات هم وارد مدار شده 
و اســتفاده شود باز هم کمبود برق داریم بنابراین با ساخت 
نیروگاه های خورشــیدی به مقدار قابل توجهی می تواند در 

ناترازی ها کمک کند و موثر باشد.
نادری شریف تاکید کرد: البته راه حل ناترازی انرژی فقط 
با ایجاد احداث نیروگاه خورشــیدی نیست ما باید ترکیبی 
از نیروگاه های خورشیدی، فســیلی و نیروگاه بادی داشته 

باشیم، حتما باید این ترکیب با هم فعال باشد.

سرلشکر صفوی: 
دشمنان خارجی ما بیشتر از قبل

متحد شده اند
رئیس پژوهشــگاه علوم و معارف دفاع مقدس شــهید 
»سلیمانی« با طرح این ســوال آیا شرایط کنونی سخت تر 
از شــرایط زمان جنگ اســت، گفت: نــوع جنگ ها عوض 
شــده و دشمنان خارجی ما بیشــتر از قبل متحد شده اند؛ 
دشــمنان خارجی به دنبال تضعیف سیاســی، اقتصادی و 
فرهنگی انقلاب اسلامی و جمهوری اسلامی ایران هستند و 
می خواهند معادلات منطقه ای و جهانی در راستای تضعیف 

ما باشد.

دفاعی


